



GAZA, January 2025

Humanity & Inclusion (HI) welcomes the recently agreed ceasefire and urges all parties to uphold their commitments to peace and release the hostages. This development offers an important opportunity to address the immense suffering caused by the last 15 months of conflict.

The devastating impact of this war on civilians cannot be overstated: During the attacks of October 7, 2023, 1,200 people were killed and up to 100 are still held captive; since the Israeli military response started, over 46,000 Palestinians have been killed, including 3 HI staff, while almost 110,000 people are injured - 70% of whom are women and children. Among the injured, thousands are suffering life-altering disabilities due to the relentless bombings and inadequate medical care, leaving many in urgent need of long-term treatment, rehabilitation, and support. Furthermore, an indeterminate number of Palestinians have been arrested, including protected medical personnel.

Families were forcibly displaced multiple times, and critical infrastructure, including hospitals and schools, are now reduced to ruins, littered with unexploded remnants of war. The consequences of war have resulted in a devastating humanitarian toll, leaving entire communities without access to essential services. Tragically, 8 infants died from the cold in the past 16 days, showing the harsh conditions displaced families face. The most vulnerable—children, the elderly, the injured, and people with disabilities—continue to bear the heaviest burden of this crisis.

In December 2024, an average of approximately 76 humanitarian aid trucks entered the Gaza Strip per day, an immense reduction from the pre-escalation average of 500 trucks per day. In



January 2025, HI had 11 aid trucks that entered Gaza, after more than 6 months of delay. It is crucial that, with ceasefire, aid reaches those in need without delay or obstruction. We call for immediate and safe access for organizations to deliver food, medical supplies, rehabilitation services, and shelter to the millions affected, including allowing unrestricted entry for aid trucks to provide essential relief.

This ceasefire must not only end the violence temporarily; a lasting one is needed to pave the way for sustained efforts to rebuild lives and communities, with particular attention to the rights and needs of people with disabilities. Humanity & Inclusion stands ready to work alongside all stakeholders to provide relief and support, driven by compassion and a deep sense of humanity.



Humanité & Inclusion (HI) se félicite du cessez-le-feu récemment conclu et exhorte toutes les parties à respecter leurs engagements en faveur de la paix et de la libération des otages. Cet accord offre la possibilité de répondre aux souffrances immenses causées par les 15 derniers mois de conflit.

L'impact dévastateur de la guerre sur les civils ne doit pas être sous-estimé : lors des attaques du 7 octobre 2023, 1 200 personnes ont été tuées, jusqu'à 100 personnes sont toujours retenues en captivité. Depuis le début de la réponse militaire israélienne, plus de 46 000 Palestiniens ont été tués, dont 3 membres du personnel de HI, et près de 110 000 personnes ont été blessées – dont 70 % de femmes et d'enfants. Parmi les blessés, des milliers de personnes ont un handicap permanent, les bombardements incessants et le manque de soins médicaux adéquats laissant beaucoup de personnes sans traitements à long terme, sans réhabilitation et sans soutien. En outre, un nombre indéterminé de Palestiniens ont été arrêtés, y compris du personnel médical protégé.

Des familles ont été déplacées de force à plusieurs reprises, et des infrastructures essentielles, notamment des hôpitaux et des écoles, sont désormais en ruines, contaminées par des restes explosifs de guerre. Cette guerre a engendré un bilan humanitaire dévastateur, privant des communautés entières d'accès aux services essentiels. Tragiquement, 8 nourrissons sont morts de froid au cours des 16 derniers jours, illustrant les conditions difficiles auxquelles sont confrontées les familles déplacées. Les plus vulnérables – enfants, personnes âgées, blessés et personnes handicapées – continuent de porter le poids le plus lourd de cette crise.

En décembre 2024, une moyenne d'environ 76 camions d'aide humanitaire entraient chaque jour dans la bande de Gaza, une diminution drastique comparée à la moyenne de 500 camions par jour avant l'escalade de violences. En janvier 2025, HI a réussi à faire entrer 11 camions d'aide à Gaza, après plus de 6 mois de retard. Il est crucial qu'avec le cessez-le-feu, l'aide parvienne à ceux qui en ont besoin sans délai ni obstruction. Nous appelons à un accès immédiat et sécurisé pour que les organisations puissent livrer nourriture, fournitures médicales, services de réhabilitation et abris aux millions de personnes touchées. Nous appelons également à l'entrée sans restriction des camions d'aide pour fournir une assistance essentielle.

Ce cessez-le-feu ne doit pas seulement mettre fin temporairement à la violence. Un cessez-le-feu durable est nécessaire pour ouvrir la voie à des efforts soutenus visant à reconstruire des vies et des communautés, avec une attention particulière aux droits et aux besoins des



personnes handicapées. HI est prête à travailler aux côtés de toutes les parties prenantes pour fournir secours et soutien, animée par la compassion et un profond sens de l'humanité.